
The Secretary of State for External Affairs, the Honourable
Mitchell Sharp, announces that, at the invitation of the Canadian Go-
vernment, Sir Christopher Soames, the Vice-President of the Commission
of the European Coamunities in charge of external relations, wil l

visit Canada November 1 and 2 . Sir Christopher's visit follows visits
by various Canadian Ministers to Brussels over the past 18 months .

His visit is part of the on-going discussion between Canada and the
European Community on important international issues of concern to

both sides. During his visit, Sir Christopher will be holding dis-
cussions with Canadian Ministers on the wide range of Canada/EEC re-
lations including the fields of trade and monetary policy, internation-
al relations and the development of closer ties between Canada and

the EEC.

Sir Christopher ' s visit to Ottawa coincides with a

Conference organized by the Canadian Institute of Inte rnational

Affairs in cooperation with the Department of External Affairs and

the Commission of the European Communities, on "Canada and the

European Com nunity" . Sir Christopher will be the principal speaker
at a dinner hosted by the Secretary of State for Exte rnal Affairs

which will mark the official opening of the Conference . Mr. Sharp

will be the first speaker in the opening plenary of the Conference .

Le Secrétaire d 'Etat aux Affaires extérieures, Monsieur

Mitchell Sharp, annonce la visite au Canada, à l ' invitation du gou-

vernement canadien, de Sir Christopher Soames, vice-président de la

Cor.rsission des Communautés européennes responsable des relations

extérieures, les ler et 2 novembre . La visite de Sir Christopher

fait suite A des visites par quelques ministres canadiens â Bruxelles

durant les derniers 18 mois . Cette visite se place dans le contexte

des discussions qui se poursuivent entre le Canada et les Communautés

européennes au sujet des questions internationales qui préoccupent

les deux parties . Pendant son séjour, Sir Christopher aura des en-

tretiens avec des ministres canadiens conce rnant l v étendue des re-

lations entre le Canada et les Communautés européennes, y compris

les questions des échanges, de politique monétaire, de relations

internationales, et le développement de liens plus étroits entr e

le Canada et les Communautés .

ta visite de Sir Christopher coincide avec une conférence

organisée par l ' Institut canadien des Affaires inte rnationales ,

en coopération avec le Ministère des Affaires extérieures et la

Commission des Communautés européennes . Sir Christopher prononcera

un discours au diner offert par le Secrétaire d ' Etat aux Affaires

extérieures qui marquera l ' ouverture officielle de la conférence .

Monsieur Sharp prononcera un discours â la séance plénière d 'ouver-

ture de la conférence.


